
Reprezentanții pacienților cu
afecțiuni cronice trag un nou semnal
de alarmă, susținând că accesul
întârziat la medicamentele noi
compensate, face victime! Astfel,
Alianța Pacienților Cronici din
Romania - APCR a înaintat o
scrisoare deschisă ministrului
Sănătății, Sorina Pintea. Iată ce i se
cere ministrului:

”Stimată doamnă ministru,
Săptămâna trecută a fost

publicată în Monitorul Oficial nr. 456,
Hotărârea de Guvern nr. 380, pentru
modificarea și completarea anexei
la Hotărârea de Guvern nr.
720/2008, prin care 19 noi
medicamente au fost incluse pe lista
medicamentelor compensate și
gratuite din țară noastră. Dorim să

salutăm eforturile Ministerului
Sănătății de a pune la dispoziția
pacienților români, în regim
compensat, medicamentele de care
au nevoie.

După cum bine știți, pentru ca
pacienții din România să poată primi
aceste tratamente, este acum
nevoie de pregătirea și publicarea
protocoalelor terapeutice. Din
practică, știm însă că acest demers
durează, uneori chiar mult peste
termenul de 30 de zile menționat în
legislația aferentă (a se vedea
accesul la medicamentele din HG
127, din 23 martie 2018).

Ca urmare, vă rugăm să ne
sprijiniți și să vă asigurați că
protocoalele terapeutice sunt
publicate cu celeritate, pentru ca

pacienții ce suferă de boli grave să
poată avea acces fără întârziere, la
noile medicamente. Vă adresăm
această solicitare pentru că, în lupta
cu boala, fiecare zi contează și nu
dorim ca pacienții noștri să mai
aștepte.

Propunerea noastră, care ar
ajuta mii de pacienți, este ca odată
cu publicarea Hotărârii de Guvern,
prin care este actualizată Lista
medicamentelor gratuite și
compesante, să fie publicate
simultan și protocoalele terapeutice.
Aceasta ar putea reprezenta o
practică de succes în viitor, în
condițiile în care comisiile de
specialitate ar putea lucra la
realizarea protocoalelor terapeutice
imediat ce noile medicamente
primesc aviz HTA pozitiv, din partea
Agenției Naționale a Medicamentlui
si Dispozitivelor Medicale.

Încă o dată vă rugăm, și
sperăm, ca protocoalele terapeutice
pentru noile molecule vor fi
publicate la timp, în sprijinul
pacienților români. Totodată, vă
asigurăm de întregul nostru suport
în găsirea celor mai bune soluții
pentru îmbunătățirea sistemului de
Sănătate, iar simultan, Ministerul
Sănătății ar putea elabora lunar,
completări ale listei de medicamente
compensate.

Cu considerație, Cezar Irimia,
președinte APCR”. Să sperăm că
ministrul va lua o măsură rapidă, și
va evita o criză. 
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7 iunie 2018 Ultima “Adevăratele greutăți pot fi depășite. Doar cele imaginare sunt de
neînvins”. Theodore V. Nail

Cetăţeanul Coman -
Iaca, 
se poate!
Reabilităm
monumentele istorice
din Constanța!

Iaca, se dovedește că se poate, dacă te lupți
cu adevărat, dacă intri pe geam, când te dă
ministrul afară pe ușă, dacă nu te lași pe-o ureche,
mângâiat de viorici blonde care te învață că
rezolvarea supremă este să anunți lumea că ești
un papagal incurabil, care nu e în stare să repare
un monument de patrimoniu. Pe scurt, se cuvine
să-i felicit pe prezidentul Consiliului Județean
Constanța, Horia Țuțuianu, și pe coechipierii săi
funcționari din cadrul instituției, care au muncit doi
ani și acum dau startul reabilitării Mormântului
pictat, monument unicat în România, și a Muzeului
de Istorie Națională și Arheologie Constanța, care
se prăbușea pe bucăți.

Normal, ăsta ar trebui să fie doar începutul,
căci istoria a fost călcată în picioare de o mulțime
de ciocoflenderi politici preumblați pe la
conducerea administrativă, interesați mai degrabă
de suta din cont decât de suta României Mari, ce
stătea să vină. Așa se face că, astăzi, avem o
Constanță și un județ vai de capul lor la capitolul
protecției și a punerii în valoare a patrimoniului
istoric și cultural. Așa se face că, de câte ori trebuie
să marcheze un eveniment de ordin istoric,
autoritățile sufletului încep să molfăie multicultural,
care, pentru niște unii ca ei se traduce prin
desfășurarea unui ghiveci etnic de dănțuieli
obosite, care nu mai interesează pe nimeni sau la
umplerea spațiului cu plictiseli vorbite în interiorul
unui Cazino tot mai mucegăit, peste care a auzit
primarul muncipiului c-ar fi bine să trântească un
ciorap mare de pânză, ca să pută exact ca rahatul
pe care a turnat țățica parfum.

Evident, semnăturile de astăzi nu sunt o
garanție că lucrurile vor merge strună, însă pot fi o
învățătură importantă pentru alții. Evident, nu e
cazul să ne culcăm pe o ureche, fiindcă la cât de
distrusă este România la capitolul patrimoniu,
oricând banii din fondurile guvernamentale sau
europene pot apuca pe altă căi, spre bisericuțele
de lemn din Transilvania sau spre cetățile Moldovei
sau spre siturile Țării Făgărașului sau spre locurile
istorice ale Maramureșului, Banatului și Olteniei.
Evident, efortul trebuie continuat, fiindcă Dobrogea
chiar este cea mai bogată provincie românească
din punct de vedere arheologic, iar dacă nu pentru
a păstra istoria pentru nepoții și strănepoții noștri și
a le-o preda lor ca să o ducă mai departe, atunci
putem pune ca argument ceva suficient de
mercantil precum dezvoltarea turismului și a
industriilor pe care acesta le crește pe orizontală.

Ceea ce echipa de la CJC a făcut este să
reamintească multora că există și Ansamblul
rupestru de la Basarabi, Bisericuțele de cretă, cum
li se mai spune, că Dunărea încă nu a distrus
spectaculoasa cetate de lângă Mănăstirea Dervent,
care, în fiecare vară, se ridică mândră, cu zidurile-i
groase, puternice, din apele bătrânului fluviu,
provocându-ne să-i găsim certificatul de naștere,
rătăcit undeva prin nisipul Păcuiului lui Soare, că
există lângă Mircea Vodă un altar al celebrului cult
al zeului Mithra, peste ale cărui temple se spune că
s-a construit Vaticanul, fără a fi distruse, fiindcă...
(ce poveste!!!...), că avem pe Dealul lui Guran de
lângă comuna Peștera, cea mai veche locuire din
România, aproape 400.000 de ani!

Dacă am fost prea exaltat în cele ce le-am
scris, vă rog să mă iertați, dar să nu uitați că, iaca,
se poate: Începe reabilitarea monumentelor istorice
din Constanța!

EditorialSCRISOARE DESCHISĂ către ministrul
Sănătății! E de viață și moarte!

Lăsați în pace pensia privată!
Pilonul II de pensii din România

merge bine şi nu există niciun motiv
pentru reformarea acestuia, a
declarat, miercuri, Tatiana
Proskuryakova, manager de ţară
pentru România şi Ungaria al Băncii
Mondiale (BM) - „Dacă nu este
stricat, nu-l reparaţi! De ce să
reformezi un sistem care merge
bine? Sunt alte lucruri care trebuie
reparate, dar nu este cazul să
reformaţi ceva ce pare că merge
bine. Existenţa Pilonului II este
benefică şi pentru dezvoltarea
pieţelor financiare, întrucât fondurile
de pensii investesc în aceste
sectoare“. Reamintim că, în urmă cu
două săptămâni, ministrul
Finanţelor, Eugen Teodorovici, a

anunţat că nu va fi suspendată
contribuţia la Pilonul II de pensii, dar
că, în urma unei discuţii cu factorii
implicaţi, la finalul lui iunie -
începutul lui iulie, va fi prezentat un
proiect nou în domeniu, care ar
putea face contribuția opțională. Pe
de altă parte, marți, președintele
Consiliului IMM, Florin Jianu, a spus
că planul Guvernului va deschide o
cutie a Pandorei pentru economia
naţională, în care statul
naţionalizează banii privaţi ai unor
oameni, iar un jucător străin care
analizează varianta unei investiţii în
România se va teme că statul îi
poate naţionaliza oricând fondurile -
„Pilonul II de pensii investeşte
fondurile în numele participanţilor,

astfel încât activele să aducă
randamente. Activele, împreună cu
randamentul investiţional, sunt
returnate participanţilor la vârsta
pensionării sub formă de pensie,
completând veniturile din pensia de
stat. De asemenea, dreptul la
pensia privată se moşteneşte, în
caz de deces. Acest model este
uzual în majoritatea ţărilor
dezvoltate şi reprezintă principala
formă de asigurare a unui trai
decent la pensionare în multe dintre
acestea. Este vital ca Pilonul II să
completeze Pilonul I de pensii, care
se bazează pe un sistem de transfer
al contribuţiilor actualilor angajaţi
către actualii pensionari, sistem care
este susceptibil riscului demografic“.

Toţi credincioşii sunt aşteptaţi

Moaştele Sfântului Anton de Padova, la Constanţa!
O veste extraordinară vine din partea

Monseniorului Iacob Ieronim, Vicar episcopal de
Dobrogea. Joi, 7 Iunie 2018, la ora 16:00, vor fi
aduse la Constanţa moaştele Sfântului Anton de
Padova. Sfânta Relicvă va fi adusă de călugării
franciscani de la Padova (Italia) în bazilica
romano-catolică de pe str. Nicolae Titulescu, nr.
11 A, în ziua de joi, 7 Iunie, ora 16:00 şi va părăsi
biserica în ziua de vineri, 8 Iunie, ora 13:00.
Menţionăm că în noaptea de joi spre vineri (7
spre 8 Iunie 2018) Bazilica „Sfântul Anton” va
rămâne deschisă pentru a da posibilitatea
credincioşilor să venereze preţioasa Relicvă.


